
 

 

Referat af møde i Skolebestyrelsen  
Tirsdag d. 22. august 2023 fra 18.00 – 20.30 
 
Mødet blev afholdt på Skolen i Bymidten, på 
personalerummet i administrationsbygningen.  
________________________________________________________________________________ 
 
Til stede: 
Rasmus (forældrerep. SiB), Sanne (forældrerep. NY), Carsten (forældrerep. NV og formand for 
skolebestyrelsen), Anne (forældrerep. SiB), Kasper (eksternt medlem), Lise (medarbejderrep.), 
Helle (medarbejderrep.), Nikoline (forældrerep. GU), Anders (souschef på Helsingør Skole), Kari 
(skoleleder på Helsingør Skole). 
________________________________________________________________________________ 
 
1.Skolernes kernefortælling – punkt til orientering og drøftelse (ca. 60 min.) 
Anja Klemp Vilgaard deltager i dette punkt, og fortæller om arbejdet med kernefortællingerne på 
tre af fire skolematrikler.  
 
Referat: 
Anja gennemgik kernefortællingerne for Skolen ved Gurrevej, Nordvestskolen og Skolen i 
Bymidten. Nygård Skoles kernefortælling bliver først udarbejdet i efteråret 2023. 
Kernefortællingerne vil senere på året blive tilgængelige på Helsingør Skoles hjemmeside. 
 
Skolernes værdiord: 
Fællesskab – Skolen ved Gurrevej 
Fristed – Nordvestskolen 
Dannelse – Skolen i Bymidten. 
 
Kernefortællingerne er et godt fundament at bygge videre på, og de indeholder væsentlige 
fokuspunkter vi kan arbejde med, for at styrke den gode fortælling. Ledelsen arbejder med en plan 
for det videre arbejde med kernefortælling.  
Vi vil lære af hinanden (på HS), og i første omgang finde og arbejde med ’lavt-hængende frugter’. 
Et eks. kan være: Hvis morgensang er med til at styrke og skabe fællesskab på en af vores skoler, 
er det så noget vi skal indføre flere steder? 
 
Ledelsen holder skolebestyrelsen orienteret fremadrettet om arbejdet med Kernefortællingerne. 
___________________________________________________________________________ 

 

2.  Høring: Udkast til skole- og fritidspolitik – punkt til orientering, drøftelse og beslutning (ca. 20 
min.) 
Høringsmaterialet er sendt til skolebestyrelsen, sammen med denne indkaldelse 



 

 

Referat: 
Carsten (formand) udformer et udkast på baggrund af drøftelse. 
Svaret vedhæftes referatet. 
________________________________________________________________________________ 
 
3. Skolebestyrelsens arbejdsår – punkt til orientering, drøftelse og beslutning (ca. 20 min.) 
Formanden kommer med tanker om vigtige arbejdsområder for skolebestyrelsen, det kommende 
skoleår. 
 
Referat: 
Temaer skoleåret 2023-2024: 

- Elevtal og økonomi 

- Sammen Om Vores Skole: fire temaer: 1) brug af IT og medier, 2) skolebestyrelsens 

synlighed, 3) forældresamarbejdet, 4) højt begavede elever, fagligt niveau. 

I de opsamlede data er der 2 forældre ud af mere end 500 besvarelser som forholder sig til 

skolestørrelse, og 2 forholder sig til skolebestyrelsen. 

- Bygninger: forbedringer, vedligehold og udvikling af læringsmiljøer. 

- Principper: oversigt sendes til Carsten og Jacob.  

Dertil kommer ad hoc temaer som måtte dukke op. Skolebestyrelsen vil arbejde målrettet på mere 
synlighed af deres arbejde. For at understøtte dette, vil skolen udsende en besked til alle forældre, 
når dagsorden og referat er lagt på hjemmesiden. 
________________________________________________________________________________ 
 
4. Princip om mobiltelefoner mv. – punkt til orientering, drøftelse og beslutning (ca. 20 min.) 
Skolebestyrelsen nedsatte inden sommerferien er lille arbejdsgruppe – Anne, Lise og Carsten – 
som kommer med et udspil til mobilpolitik. 
  

Referat: 
Aflevere telefoner om morgenen, få dem retur efter skole. Særlige aftaler for enkelte elever, 
enten af helbredsmæssige årsager, eller hvis en elev er ordblind. 
Lærerne kan vælge at anvende telefonen i undervisningsøjemed. 
Investere i frikvarters aktiviteter. 
 
Der formuleres et princip, som vedtages endeligt på næste møde. 
________________________________________________________________________________ 
 
5. Sammen Om Vores Skole – punkt til orientering, drøftelse og beslutning (ca. 15 min.) 
Ledelse og formand orienter om det videre forløb. 
 
Referat: 



 

 

Skoleleder viderebragte fra skolechefen, et ’tilbud’ til skolebestyrelsen om at komme med forslag 
til scenarier for en ændret skolestruktur i Helsingør Skoles distrikt. Forvaltningen hæfter sig ved, at 
der er en holdning blandt forældre – fra data fra Sammen Om Vores Skole – om at forældre på 
Helsingør Skole oplever at distriktet er for stort.  
 
Skolebestyrelsens formand pointerede, at alle data er gennemgået igen, og der er 2 forældre ud af 
de godt 500 besvarelser, som oplever at distriktet er for stort. Det bekymrer skolebestyrelsen, hvis 
dette bliver anvendt som validt datagrundlag for en så stor og grundlæggende ændring af 
skoledistriktet.  
 
Forældrerepræsentanterne oplever sig ikke kompetent til at komme med bud på scenarier til 
distrikter, og ønsker svar fra centeret/politikerne på, hvorvidt et eventuelt ønske om at beholde 
distriktet som nu, vil blive hørt.  
Forældrerepræsentanterne var optaget af, at en skoledistriktsændring koster tid fra det 
pædagogiske arbejde, ressourcer og andre væsentlige opgaver. Der er stor risiko for, at både 
udvikling af skolerne samt økonomien kommer under pres. 
 
Skolebestyrelsen ønsker en anden proces end den skitserede: Hvis skolebestyrelsen skal ’tegne 
streger til skoledistrikt’, skal disse efterfølgende kunne regnes på af ØE (Center for Økonomi). 
Efterfølgende skal konsekvenserne sendes retur til skolebestyrelsen, hvorefter skolebstyrelsen 
tager stilling til en evt. anbefaling.  
________________________________________________________________________________ 
 
6. Meddelelser (fra elevrepræsentanter, ledelsen, medarbejderrepræsentanter, formand, 
forældrerepræsentanter, Byråd) – punkt til orientering (ca. 10 min.) 
 
Referat:  
Elevråd: Der har ikke været afholdt valg til elevråd endnu, hvorfor der ikke er 
elevrådsrepræsentanter til stede. Vi håber de er med næste gang. 
Ledelsen: Opstart af skoleår. Opstarten er gået fint, om end der er pres på fra start. Dette primært 
pga. de mange dagsordner som er i spil på kommunens skoleområde. 
Medarbejderrepræsentanter: Intet. 
Formand: Intet. 
Forældrerepræsentanter: Intet. 
Byråd: ikke til stede. 
___________________________________________________________________________ 
 
7. Evt. – punkt til orientering (ca. 5 min.) 
 
Referat: 
Intet. 



 

 

___________________________________________________________________________ 
 
Venlig hilsen 
  
Carsten Hansen    Kari Jørgensen 
Formand for Skolebestyrelsen      Skoleleder 
Helsingør Skole    Helsingør Skole 


